



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ YC/1125

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and has the honour to forward herewith the concept paper, programme as well as the registration form of the Sixth Meeting of the CICA Youth Council, which will be held in Samarkand (Republic of Uzbekistan) on 12 October 2023.

*Enclosure:
as stated,
on 13 p.*

The CICA Secretariat kindly requests the Member States to send the completed registration form by 5 October 2023.

The points of contact for the above-mentioned event are Chief Specialist of the Division for the Development of International Cooperation and Ratings of the Ministry of Youth Policy and Sports of the Republic of Uzbekistan Mr. Islom Okhunov (e-mail: uzb.youth@gmail.com, tel: +998 99 808 33 77), Officer of the CICA Secretariat Mr. Aldiyar Kapyshev (e-mail: a.kapyshev@s-cica.org, tel: +7 701 525 6858).

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Astana, 25 September 2023

**MEMBER STATES
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES
IN ASIA**





**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

№ УС/1125

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и имеет честь препроводить концепцию, программу, а также регистрационную форму шестого заседания Молодежного совета СВМДА, которое будет проводиться в г. Самарканд (Республика Узбекистан) 12 октября 2023 года.

Секретариат СВМДА любезно просит государства-члены направить заполненную регистрационную форму до 5 октября 2023 года.

Контактные лица по вышеназванному мероприятию – главный специалист отдела по развитию международного сотрудничества и рейтингов Министерства молодежной политики и спорта Республики Узбекистан Ислом Охунов (электронная почта: uzb.youth@gmail.com, тел: +998 99 808 33 77), специалист Секретариата СВМДА Капышев Алдияр (электронная почта: a.kapyshev@s-cica.org, тел: +7 701 525 6858).

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем весьма высоком уважении.

город Астана, 25 сентября 2023 г.

**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**



Азиядағы өзара іс-қимыл және сенім шаралары кеңесінің (Азия Кеңесі) Хатшылығы Азия Кеңесінің мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын білдіреді және 2023 жылғы 12 қазанда Самарқанд қаласында (Өзбекстан Республикасы) өткізілетін Жастар кеңесі алтыншы отырысының тұжырымдамасын, бағдарламасын және тіркеу нысанын жолдауды өзіне мәртебе санайды.

Азия Кеңесінің Хатшылығы мүше мемлекеттерден толтырылған тіркеу нысанын 2023 жылғы 5 қазаңға дейін жіберуді сұрайды.

Қосымша:
аталған,
13 п.

Жоғарыда аталған іс-шара бойынша байланыс тұлғалар - Өзбекстан Республикасы Жастар саясаты және спорт министрлігінің халықаралық ынтымақтастықты дамыту және рейтингтер бөлімінің бас маманы Ислон Охунов (электрондық пошта: uzb.youth@gmail.com, тел: +998 99 808 33 77), Азия Кеңесі Хатшылығының маманы Алдияр Капышев (электрондық пошта: a.kapyshev@s-cica.org, тел: +7 701 525 6858).

Хатшылық осы мүмкіндікті пайдалана отырып, Азия Кеңесінің мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын тағы да растайды.

Астана қаласы, 2023 жылғы 25 қыркүйек

**АЗИЯДАҒЫ ӨЗАРА ІС-ҚИМЫЛ ЖӘНЕ
СЕНІМ ШАРАЛАРЫ КЕҢЕСІНІҢ МҮШЕ
МЕМЛЕКЕТТЕРІ**

CONCEPT

of holding the **sixth** meeting of the CICA Youth Council

The initiative to hold the **sixth** meeting of the **Youth Council of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) and the International Forum of Young Leaders “Dialogue of Generations”** in Uzbekistan in **2023**, designed to promote better mutual understanding between people of different ages and a joint search for solutions to the most pressing problems of youth, has been put forward President of the Republic of Uzbekistan Sh.M. Mirziyoyev at the **VI CICA summit on October 6, 2022** in Astana.

The relevance of the events is due to the fact that today in the CICA member states, youth are the most numerous and active part of society, as well as a positive driving force for reforms and development of all spheres of public life.

The forum is aimed at strengthening interaction between the youth of the CICA countries and will provide them with the opportunity to send a message to the whole world about their desire for a full life in peace, prosperity and security, as well as for equal participation in the processes of further improvement and renewal of the socio-economic and public life of their countries.

The organizers of the events are the Ministry of Youth Policy and Sports, Youth Affairs Agency, the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Uzbekistan.

International partners - Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) and the UN.

The main goals and objectives of the meeting and forum:

- **study of** current issues of our time from the point of view of the interests of youth, with special attention to the issues of preventing the radicalization of youth, social development, education, education and labor, environmental protection and human health, preservation of moral values, strengthening peace, cooperation and solidarity between countries;

- **unification and involvement** of the youth of CICA member states in the exchange of views and development of recommendations for government decision

makers on issues of ensuring the rights and legitimate interests of young people, comprehensive support for the creative pain of young men and women in the development of society;

- **promoting** effective regional cooperation between national youth organizations of CICA member states, as well as encouraging youth to actively participate in the implementation of youth policy;

- **development of** recommendations and practical proposals, including in the field of countering the radicalization of youth through the exchange of progressive experience between countries;

- **determination of** the main directions of further cooperation within the CICA member states in the field of youth policy.

Date and location - **October 11-13** this year, “**Samarkand Regency Amir Temur**” on the territory of the international tourist center “Great Silk Road” in Samarkand.

List of participants. About **75 participants** from **CICA** member states are invited from among representatives of government bodies responsible for the implementation of youth policy, youth public organizations and youth, as well as international experts and prominent personalities in various fields and professions. The Representatives of Ministries and Departments, public organizations of Uzbekistan, national media and experts (**25** people) are also invited to participate. The total number of participants is about **100** people.

Official working languages: Russian and English.

Format. The meeting will be organized in a “round table” format. Participation is provided in both offline and online formats.

The agenda for the main event includes:

- discussion of **protocol** and **organizational issues:**

1. On the experience of the CICA Youth Council member states in implementing state youth policy.

2. On the results of the Council’s activities in **2022** and tasks for **2023**.

3. On the adoption of the Action Plan for **2023-2024**.

4. On holding the **next meeting** of the CICA Youth Council.

- exchange of views on **current youth issues**

1. The main causes of **youth radicalization**: prevention and necessary actions;

2. The role of the **media** in countering the radicalization of youth;

3. The experience of the CICA Youth Council member states in organizing **meaningful leisure time** for youth in the context of the importance of countering the threats of terrorism.

Agenda of the international forum of young leaders “Dialogue of Generations”.

“Dialogue of Generations” includes the **following sessions**:

1) **Quality education and science** as one of the most important resources for ensuring economic growth and innovative development of the state;

2) **Climate chaos**: the causes of climate change are the environment;

3) **Creative economy** as a driver of growth: the experience of CICA member states.

Financial questions. Expenses for the **participation of foreign guests** in the **“1+1”** hospitality format (accommodation, meals, internal transport) and renting a conference room at the **Samarkand Regency Amir Temur Hotel** are covered by the host party, **international air travel** - at the expense of the sending party.

Expected results:

- **demonstration** of the country’s leadership’s policy of supporting the country’s younger generation, their interests and creative potential;

- **strengthening** the image of the republic in the international arena as a member of the world community with global initiatives for the development of youth cooperation in the CICA space;

- **receiving support** from talented and socially active youth of the republic and the world in the implementation of state policy and international initiatives,

- **launch of** a new format - **“Dialogue of Generations”**, designed to promote better mutual understanding between people of different ages, joint development of solutions to the most pressing problems of youth within the framework of the CICA Youth Council;

- **sharing experiences** of preventing youth radicalization through country reports and comparing the effectiveness of these policies, discussing learning from best practices in different countries and needs for cooperation between countries.

PROGRAM

of the **sixth meeting of the CICA Youth Council**

(October **11-13** this year, Samarkand)

October 11

According to individual schedule - arrival of forum participants in Tashkent and Samarkand

14:00 – 18:00 - accommodation at the “Samarkand Regency Amir Temur” hotel in Samarkand

October 12

07:00 – 08:30 - breakfast

08:30 – 09:30 - registration of participants

09:30 – 10:30 - the opening ceremony

10:30 – 11:00 - press approach

- coffee break

Meeting of the CICA Youth Council

11:00 – 13:00 - discussion of protocol and organizational issues of the activities of the CICA Youth Council in **2022** and tasks for **2023-2024**.

- exchange of opinions on topics:

1. “The main causes of youth radicalization: prevention and action”

2. “The role of the media: do they counter radicalization or promote it?”

3. “The experience of the CICA Youth Council member states in meaningful organization of youth leisure in the context of the importance of the fight against terrorism”

13:00 – 14:00 - lunch

International Forum of Young Leaders

“Dialogue of Generations”

- 14:00 – 17:00**
- opening ceremony of the “Dialogue of Generations”
 - thematic sessions

Session No. **1**

“Quality education and science as one of the most important resources for ensuring economic growth and innovative development of the state”

Session No. **2**

“Climate chaos: causes of climate change and the environment”

Session No. **3**

“Creative economy as a driver of growth: the experience of CICA member states”

- summing up the “Dialogue of Generations”

- 17:00 – 18:00**
- adoption of the minutes of the CICA Youth

Council meeting and final recommendations

- 19:00 – 21:00**
- closing ceremony and dinner

October 13

- 07:00 – 09:00**
- breakfast

- 09:00 – 13:00**
- sightseeing tour of Samarkand

- 13:00 – 14:00**
- lunch

According to individual schedule - departure of participants

КОНЦЕПЦИЯ

проведения **шестого** заседания Молодежного совета СВМДА

Инициатива проведения в Узбекистане в 2023 году **шестого** заседания Молодежного совета Соповещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) и Международного форума молодых лидеров «Диалога поколений», призванного содействовать лучшему взаимопониманию между людьми разного возраста, совместному поиску решений наиболее актуальных проблем молодежи, выдвинута Президентом Республики Узбекистан Ш.М.Мирзиёевым на VI саммите СВМДА 6 октября 2022 г. в г. Астана.

Актуальность проведения мероприятий обусловлена тем, что сегодня в государствах-членах СВМДА молодежь является самой многочисленной и активной частью общества, а также позитивной движущей силой реформ и развития всех сфер общественной жизни.

Форум направлен на укрепление взаимодействия между молодежью стран СВМДА и предоставит ей возможность направить послание всему миру о своем стремлении к полноценной жизни в мире, благополучии и безопасности, а также к равноправному участию в процессах дальнейшего улучшения и обновления социально-экономической и общественной жизни своих стран.

Организаторы мероприятий – Министерство молодежной политики и спорта, Агентство по делам молодежи, Министерство иностранных дел Республики Узбекистан.

Международные партнеры – Соповещание по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) и ООН.

Основные цели и задачи заседания и форума:

– **изучение** актуальных проблем современности с точки зрения интересов молодежи, с особым вниманием к вопросам предотвращения радикализации молодежи, социального развития, просвещения, образования и труда, охраны окружающей среды и здоровья людей, сохранения нравственных ценностей, укрепления мира, сотрудничества и солидарности между странами;

- **объединение** и **вовлечение** молодежи государств-членов СВМДА в обмен мнениями и выработку рекомендаций для лиц, принимающих государственные решения по вопросам обеспечения прав и законных интересов молодых людей, всесторонней поддержки созидательной роли юношей и девушек в развитии общества;

- **содействие** эффективному региональному сотрудничеству между национальными молодежными организациями государств-членов СВМДА, а также **поощрение** молодежи к активному участию в реализации молодежной политики;

- **разработка** рекомендаций и практических предложений, в том числе в сфере противодействия радикализации молодежи путем обмена прогрессивным опытом между странами;

- **определение** основных направлений дальнейшего сотрудничества в рамках государств-членов СВМДА в сфере молодежной политики.

Дата и место проведения – **11-13 октября** т.г., «**Samarkand Regency Amir Temur**» на территории международного туристического центра «Великий Шелковый путь» в г. Самарканде.

Состав участников. Приглашаются порядка **75 участников** из государств-членов **СВМДА** из числа представителей государственных органов, ответственных за реализацию молодежной политики, молодежных общественных организаций и молодежи, а также международных экспертов и выдающихся личностей в различных сферах и профессиях. К участию также приглашаются представители министерств и ведомств, общественных организаций Узбекистана, национальные СМИ и эксперты (**25 чел.**). Общее количество участников – порядка **100 чел.**

Официальные рабочие языки: русский и английский.

Формат проведения. Заседание будет организовано в формате «круглого стола». Предусматривается участие как в офлайн, так и онлайн форматах.

Повестка дня основного мероприятия основного включает:

– обсуждение **протоколно-организационных** вопросов:

1. Об опыте государств-членов Молодежного совета СВМДА по проведению государственной молодежной политики.

2. Об итогах деятельности Совета в 2022 г. и задачах на 2023 г.

3. О принятии Плана мероприятий на 2023-2024 годы.

4. О проведении очередного заседания Молодежного совета СВМДА.

– обмен мнениями по **актуальным проблематикам** молодежи

1. Основные причины радикализации молодежи: предотвращение и необходимые действия;

2. Роль СМИ в противодействии радикализации молодежи;

3. Опыт государств-членов Молодежного совета СВМДА по организации содержательного досуга молодежи в условиях важности противодействия угрозам терроризма.

Повестка международного форума молодых лидеров «Диалог поколений».

«Диалог поколений» включает в себя работу **следующих сессий:**

1) Качественное образование и наука как один из важнейших ресурсов обеспечения экономического роста и инновационного развития государства;

2) Климатический хаос: причины изменения климата и окружающая среда;

3) Креативная экономика как драйвер роста: опыт государств-членов СВМДА.

Финансовые вопросы. Расходы по участию зарубежных гостей в формате гостеприимства «1+1» (*проживание, питание, внутренний транспорт*) и аренде конференц-зала гостиницы «Samarkand Regency Amir Temur» покрываются принимающей стороной, международный авиаперелет – за счет направляющей стороны.

Ожидаемые результаты:

– **демонстрация** курса Руководства страны на поддержку молодого поколения страны, их интересов и творческого потенциала;

- **укрепление** имиджа республики на международной арене в качестве члена мирового сообщества с глобальными инициативами по развитию молодежного сотрудничества на пространстве СВМДА;

- **получение поддержки** талантливой и социально активной молодежи республики и мира в реализации государственной политики и международных инициатив;

- **запуск** нового формата - *«Диалог поколений»*, призванного содействовать лучшему взаимопониманию между людьми разного возраста, совместному поиску решений наиболее актуальных проблем молодежи в рамках Молодежного совета СВМДА;

- **обмен опытом** предотвращения радикализации молодежи с помощью страновых отчетов и сравнение эффективности этой политики, обсуждение изучения передового опыта в разных странах и потребностей в сотрудничестве между странами.

ПРОГРАММА
шестого заседания Молодежного совета СВМДА
(11-13 октября т.г., г.Самарканд)

11 октября

- По индивидуальному графику* – прибытие участников форума в г.Ташкент и г.Самарканд
- 14.00-18.00** – размещение в гостинице «Samarkand Regency Amir Temur» г.Самарканда

12 октября

- 07.00-08.30** – завтрак
- 08.30-09.30** – регистрация участников
- 09.30-10.30** – церемония открытия
- 10.30-11.00** – пресс-подход
- кофе-брейк

Заседание Молодежного совета СВМДА

- 11:00-13:00** – обсуждение протокольно-организационных вопросов деятельности Молодежного совета СВМДА в **2022** г. и задачах на **2023-2024** гг.
- обмен мнения по тематикам:
- 1.** «Основные причины радикализации молодежи: предотвращение и действия»
 - 2.** «Роль СМИ: противодействуют ли они радикализации или пропагандируют ее?»
 - 3.** «Опыт государств-членов Молодежного совета СВМДА по содержательной организации досуга молодежи в условиях важности борьбы с терроризмом»
- 13.00-14.00** – обед

**Международный форум молодых лидеров
«Диалог поколений»**

14:00-17:00 – открытие «Диалога поколений»

– тематические сессии

Сессия №1

«Качественное образование и наука как один из важнейших ресурсов обеспечения экономического роста и инновационного развития государства»

Сессия №2

«Климатический хаос: причины изменения климата и окружающая среда»

Сессия №3

«Креативная экономика как драйвер роста: опыт государств-членов СВМДА»

– подведение итогов «Диалога поколений»

17.00-18.00 – принятие протокола заседания Молодежного совета СВМДА и итоговых рекомендаций

19.00-21.00 – церемония закрытия и ужин

13 октября

07.00-09.00 – завтрак

09.00-13.00 – экскурсионный тур по достопримечательностям Самарканда

13.00-14.00 – ужин

По индивидуальному графику – отъезд участников

Регистрационная форма/ Registration form
Шестое Заседание Молодежного совета СВМДА
12 октября 2023 года, г. Самарканд
The Sixth Meeting of the CICA Youth Council
12 October 2023, Samarkand

No.	Страна Country	ФИО Full name	Организация и должность Organization and position	Контактные данные, эл.почта Contacts, email	Формат участия Participation format (online* or offline)	Название сессии и тема выступления спикера The name of the session and the topic of the speech	График прибытия и отбытия Arrival & departure details
1.							
2.							
3.							
4.							
5.							
...							

* the link for online connection will be shared to the indicated e-mail address.

Пожалуйста, заполните и отправьте электронную копию этой регистрационной формы не позднее 5 октября 2023 года по адресу international@minsport.uz , uzb.youth@gmail.com и a.kapyshev@s-cica.org

Please fill in and submit soft copy of this registration form no later than 5 October 2023 to international@minsport.uz , uzb.youth@gmail.com and a.kapyshev@s-cica.org